
OBEC PROSIEK
Obecný úrad Prosiek 57, 032 23 Liptovská Sielnica

Zápisnica č. 1/2023

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v obci Prosiek, konaného dňa 20.2.2023 v zasadačke OcÚ
Prosiek od 17:15 hod. do 21:30 hod.

Prítomní poslanci: Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, Peter Tuka, 
Roman Švárny

Hlavný kontrolór obce:
Hostia: viď prezenčná listina
Zapisovateľka: Adriana Bošancová

Program:
1. Otvorenie, určenie zapisovateľa a overovateľov
2. Kontrola uznesení
3. Dotácia TJ Prosiek
4. Vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra obce Prosiek
5. Novela č. 6/2022 VZN č. 4/2021 o určení výšky príspevku zákonného zástupcu dieťaťa v školskom
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Prosiek
6. Prerokovanie nájomnej zmluvy - prenájom garáže
7. Prerokovanie odmien kronikárky obce Prosiek
8. Informácie o zvýšení energií
9. Informácie starostu
10.Záver

1. Otvorenie zasadnutia 
Starosta otvoril zasadnutie OZ. Oznámil, že poslanec P. Tuka sa ospravedlnil a príde neskôr. Určil 
zapisovateľku p. Adrianu Bošancovú a overovateľov Mgr. Andreu Šubovú a p. Romana Švárneho. 

Hlasovalo: za - 4 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny

proti - 0
zdržal sa - 0

Starosta prečítal program, v ktorom navrhol nasledovné zmeny:
Bod 2 – Kontrola uznesení navrhol vymeniť za bod 8 – Informácie o zvýšení energií – z dôvodu účasti 
účtovníka na OZ, aby sa vyjadril k tejto téme a mohol skôr odísť. 
Tiež navrhol vymeniť bod 3 – Dotácia TJ Prosiek za bod 7 – Prerokovanie odmien kronikárky obce 
Prosiek, taktiež z dôvodu, aby kronikárka PaeDr. Janka Kollárová, ktorá sa na OZ zúčastnila, mohla po 
prerokovaní tohto bodu odísť.
Bod 4 – Vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra vymeniť za bod 5 – Novela č. 6/2022 VZN č. 4/2021 o 
určený výšky príspevku zák. zástupcu dieťaťa v šk. zariadení v zriaď. pôsobnosti obce, tiež z dôvodu 
účasti p. riaditeľky MŠ Prosiek na OZ, aby mohla skôr odísť.
Mgr. Šubová žiada doplniť do programu bod 11, a to prerokovať žiadosť p. Bouwhuis o prenájom 
budovy bývalého obchodu.
Program so zmenami poslanci schválili.
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Hlasovalo: za - 4 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny

proti - 0
zdržal sa - 0

2. Informácie o zvýšení energií, finančný stav MŠ a parkoviska.
Starosta informoval o zvýšení preddavkov na el. energiu pre budovy obce Prosiek na r. 2023. Celkové 
preddavky za všetky budovy za r. 2022 boli v sume 7799,- Eur, na r. 2023 v sume 63692,- Eur. 
Nedoplatky na el. enegrii za r. 2022 boli v sume 10167,55 Eur, preplatky v sume 235,92 Eur.
V budove bývalého obchodu žiadajú poslanci vykonať kontrolu kúrenia.
Starosta navrhuje zmeniť ističe v MŠ, kde od plynofikácie nebol istič menený. V KD a OcÚ navrhuje 
podružné meranie. Starosta v rámci šetriacich opatrení vydal príkaz zložkám sídliacim na OcÚ a 
užívateľom priestorov KD a zasadačky na šetrenie energie.
Účtovník informoval, že rozpočet bol navýšený len 2-násobkom, čo stačiť nebude. Rozpočet na 
energie sa navýši z rezervného fondu zatiaľ do septembra 2023 a rozpočtové opatrenia budú 
poslancom doručené písomne. P. Majerčiak Peter upozorňuje, že treba sledovať výzvy, ktoré 
vychádzajú, ak by sa týkali energií. 
Starosta navrhuje zvolať mimoriadne zasadnutie OZ, kde sa schvália rozpočtové opatrenia.
Na žiadosť Ing. Hentzelovej účtovník oboznámil s finančným stavom MŠ. Za r. 2021 bola MŠ v strate 
cca 9000,- Eur a v r. 2022 cca 3000,- Eur. Financie týkajúce sa parkoviska – od r. 2020 do r. 2022 bolo 
parkovisko v zisku skoro rovnako cca 10000,- Eur, čiže pre obec je parkovisko významným zdrojom 
príjmu.

Hlasovalo: za - 4 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny

proti - 0
zdržal sa - 0

3. Prerokovanie odmien kronikárky obce Prosiek
Ná základe žiadosti PaeDr. Kollárovej – kronikárky obce o vyplatenie odmien za písanie kroniky z 
predošlých rokov a žiadosti OZ o prešetrenie veci, predniesol starosta uznesenie č. 7/2015 zo 
zasadnutia OZ konaného dňa 12.10.2015, v ktorom sa uvádzalo, že kronikárke má byť vyplatená 
odmena 100,- Eur za r. 2015 aj za každý nasledujúci rok. Taktiež odmenu v sume 400,- Eur za minulé 
roky. Starosta upozornil, že uznesenie trvá a je stále v platnosti. Kontrolou bolo zistené, že PaeDr. 
Kollárovej bola vyplatená odmena v sume 75,33 Eur dňa 11.12.2015 a 16.12.2016 odmena v sume 
75,33 Eur v hotovosti. Z uvedeného vyplýva, že od r. 2017 jej nebola vyplatená odmena do r. 2022, čo
činí 600,- Eur a za r. 2011 - 2014 nevyplatená odmena v sume 400,- Eur. O slovo sa prihlásila p. Jana 
Štefková, ktorá s p Miroslavom Švárnym informovali poslancov, že v r. 2018 malo byť schválené 
uznesenie, v ktorom bola za kronikárku obce schválená Mgr. Denisa Rakučáková. Uznesenie však 
nebolo nájdené.                                                                                                                                               
PaeDr. Kollárová potvrdila informácie o vyplatení odmien, informovala, že kroniku vedie od r. 1985. 
Kronika je dopísaná po r. 2021, zvyšok ešte dopíše – materiály má zozbierané. Ing. Lenka Hentzelová 
navrhuje vyplatiť odmenu v splátkach, v budúcnosti by mala kronikárka pracovať na dohodu, kde 
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bude určený termín vyplácania odmien. Nakoniec sa poslanci dohodli, že odmena bude vyplatená 
jednorazovo do 31.1.2023.

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

4. Novela č. 6/2022 VZN č. 4/2021 o určení výšky príspevku zákonného zástupcu dieťaťa v školskom
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Prosiek
Na základe zvyšovania cien potravín a po odporúčaní riaditeľky MŠ v Prosieku, žiada Obec Prosiek o 
schválenie finančného pásma podľa navrhovanej novely VZN – finančné pásma A, II. pásmo. Režijné 
náklady odporúča starosta znížiť na 0,20 Eur ku každému jedlu, riaditeľka MŠ upozorňuje, že režijné  
náklady sa rátajú na deň, nie k jednotlivým jedlám. Režijné náklady budú teda v sume 0,50 Eur na 
jeden deň a jedno dieťa. Riaditeľka žiada o III. pásmo – cena jedla spolu 2,10 Eur. Školné ostáva v 
sume 20,- Eur (deti do 3 rokov) a 12,- Eur (deti 3 – 5 rokov).

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

5. Vyhlásenie voľby hlavného kontrolóra obce Prosiek
Hlavný kontrolór obce Ing. Vladimír Šiarnik ukončil svoju činnosť k 31.12.2022. Na základe tejto 
skutočnosti je potrebné v obci Prosiek vyhlásiť novú voľbu hlavného kontrolóra obce Prosiek. Obecný 
úrad v Prosieku na základe zákona 369/1990 Z. z. § 18 žiada OZ o vyhlásenie voľby hlavného 
kontrolóra obce Prosiek. Voľbu odporúča vyhlásiť na 17.4.2023.

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

6. Prerokovanie nájomnej zmluvy - garáž
Na základe nájomnej zmluvy č. 2/2020 uzatvorenej medzi Obcou Prosiek a p. Patrikom Kováčikom, 
ktorej predmetom je autobusová garáž v majetku obce Prosiek bolo pri kontrole zistené, že nájomca 
platil nájom vo výške 70,- Eur mesačne, t. j. 840,- Eur ročne. V zmluve č. 2/2020 v čl. 4 – Dojednanie 
ceny je uvedené, že el. energia nie je zahrnutá v cene nájmu. Nájomca po predvolaní na OcÚ na 
podanie vysvetlenia uviedol, že suma 70,- Eur bola medzi nájomcom a obecným zastupiteľstvom 
dohodnutá vrátane el. energie, čo z uznesenia č. 27/2020 nie je zrejmé, nakoľko je v ňom uvedená 
len suma 70,- Eur ako nájomné. Na základe uvedeného starosta predkladá OZ prerokovanie nájomnej
zmluvy č. 2/2020 tak, aby bolo zrejmé, koľko je cena nájmu a koľko cena energií. Starosta odporúča 
stanoviť výšku nájmu 70,- Eur + energie podľa preddavkov. Nájomná zmluva končí 31.12.2025. 
Nájomnú zmluvu v spolupráci s OcÚ upraví Mgr. Šubová.
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Mgr. Šubová sa informuje, prečo je výška náájmu za prenájom bytu v MŠ v sume 130, Eur, keď sa 
poslanci so starostom dohodli na sume 100,- Eur – nájom a 30,- Eur – fond opráv. Starosta vysvetlil, 
že by musel byť osobitne vytvorený účet na fond opráv, čo obec vytvárať nemôže.
Poslanci aj prítomní občania upozornili na neporiadok pri garáži. Požiadať p. Kováčika, aby udržiaval 
pri garáži poriadok aj v budúcnosti.

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

7. Dotácia TJ Prosiek
Dňa 9.11.2022 bola na OcÚ v Prosieku zaregistrovaná žiadosť TJ Prosiek o poskytnutie dotácie z 
rozpočtu obce Prosiek v sume 4000,- Eur. V rozpočte bola schválená dotácia v sume 3000,- Eur. 
Starosta odporúča sumu ponechať a nenavyšovať. O slovo sa prihlásil p. Miroslav Švárny, ktorý 
požiadal o zaslanie sumy 3000,- Eur a ak by bolo možné ešte dodatočne v priebehu roka zaslať aj 
požadovaných 1000,- Eur, nakoľko pre obec sú vždy nápomocní spolu s DHZ a MSČK. Poslanci 
súhlasili. Ing. Hentzelová navrhuje, aby sa dali do poriadku aj všetky dokumenty týkajúce sa šatní.

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

8. Kontrola uznesení
Z predchádzajúce OZ nemali uznesenia zadávacie časti
Ing. Hentzelová  sa informovala, či sa doriešili ubytovacie zariadenia. Starosta ju uzbezpečil, že to 
bude riešiť v najbližšej dobe.

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

9.Informácie starostu
Starosta informoval poslancov, že na školský ples konaný v Kvačanoch na základe žiadosti 
Rodičovského združenia pri ZŠ v Kvačanoch a VZN o dotáciách 3/2016 schválil dotáciu vo výške 57,- 
Eur.
Tiež informoval, že na verejné osvetlenie bolo vyhlásené výberové konanie. Poslanci nesúhlasia, aby 
údržbu VO vykonával p. Sliviak z dôvodu vysokých faktúr. Poslanci navrhujú, aby starosta oslovil p. 
Petera Krištofíka.
Na MŠ bola vydaná výzva na rekonštrukciu, no podmienkou je vlastníctvo pozemkov. Treba preto 
doriešiť pozemky pod MŠ – Ing. Hentzelová a Mgr. Šubová zvolajú stretnutie s majiteľmi pozemkov. 
OcÚ pripraví znalecké posudky, ktoré boli vypracované v r. 2021. Starosta oboznámil poslancov, že 
podmienkou výzvy je navýšenie kapacít o 10 detí. Pozemky by bolo treba doriešiť v každom prípade.
O slovo sa prihlásila p. Oriešková, ktorá navrhuje spíliť tuje na cintoríne z dôvodu ničenia pomníkov a 
tiež neporiadku, ktorý na pomníkoch z opadaných túj vzniká.
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Poslanec Peter Tuka navrhuje chlapom, ktorí pomáhali pri prácach týkajúcich sa kúrenia v KD v 
Prosieku odmeny a tiež preplatenie materiálu, ktorý použili. Poslanci aj starosta súhlasia.

Hlasovalo: za - 5 Ing. Lenka Hentzelová, Mgr. Andrea Šubová, Peter Majerčiak, 
Roman Švárny, Peter Tuka

proti - 0
zdržal sa - 0

11. Prerokovanie žiadosti p. Bouwhuis – nájom priestoru bývalého obchodu Jednota
Dňa 20.2.2023 bola na OcÚ doručená žiadosť p. Bouwhuis, ktorý by mal záujem o prenájom 
priestorov v bývalom obchode. Výšku nájmu navrhli poslanci v sume 300,- Eur bez energií. Preddavky 
sú na r. 2023 stanovené na 451,- Eur mesačne. P. Tuka bude p. Bouwhuis o uvedených 
skutočnostiach informovať.

10. Záver
Starosta poďakoval všetkých za účasť a OZ ukončil.

Zapísala: Starosta obce:
Adriana Bošancová ........................................ Mgr. Peter Hamráček ...............................................

Overovatelia:

Mgr. Andrea Šubová  ..................................… Roman Švárny ………………………………………………………..


